

1981年10月创刊

2024 年第 2 期 | 总第 44 卷 | 2024 年 3 月 20 日出版

专题一: 国家治理的文化维度

张 彦 李汉林

1 国家治理视角下的总体性社会情绪

武洹宇 朱健刚

36 海外中国观与文化主体性叙事的交互建构 以丁龙捐赠事件的传奇化过程为例

专题二: 城乡关系的底蕴与变迁

纪莺莺 阮文雅

61 显性断裂与隐性承袭:从代际共育看家庭伦理的现代化

陆兵哲

98 城镇化、空间规划与城乡关系的再生产:一个郊区农村的 案例研究

薛雯静 宋丹丹

125 圈层中的"农民主体性":基于 S 省芳林村"美丽乡村保护项目"的研究

• i •

论 文

郑琰

151 从首属群体到民主理想:"进步时代"库利社会思想中的家国情怀

曹金羽

183 神圣社会的谱系:从涂尔干到社会学学院

石智雷 王 璋

213 延长产假对流动女性"生育—失业"的影响 基于全国流动人口调查数据

本刊不以任何形式收取版面费,全国社科工作办举报电话:010-63098272。



Chinese Journal of Sociology
(Bimonthly)

Vol. 44 | No.2 | March 20th, 2024

ZHANG Yan LI Hanlin

1 General Social Emotions from the Perspective of National Governance

WU Huanyu ZHU Jiangang

36 Interactive Construction Between Overseas Views of China and Chinese Cultural Subjectivity Narration

JI Yingying RUAN Wenya

Discernible Break-off and Implicit Continuity: Modernization of Family Ethics from the Perspective of Intergenerational Co-Parenting in China

LU Bingzhe

98 Urbanization, Spatial Planning and Reproduction of Urban-Rural Relationship: A Case Study of a Suburban Village in China

XUE Wenjing SONG Dandan

125 "Peasants' Subjectivity" in Circle Structure: A Case Study of "Beautiful Village Protection Project"

ZHENG Yan

151 From Primary Group to Democratic Ideal: Family and Country Feelings in Cooley's Social Thoughts in the Progressive Era

CAO Jinyu

183 The Genealogy of Sacred Society: From Durkheim to Collège de Sociologie

SHI Zhilei WANG Zhang

213 Extended Maternity Leave and Migrant Women's Fertility-Unemployment Paradox: Based on China Migrants Dynamic Survey Data

Executive Editor: ZHANG Jun